

Bestyrelsesmøde St. Sjørup bylaugh d. 04.08.2025

Tilstede: Torben, Birger, Lars, Martha, Birgitte, Hanne, Jonna og Maibritt

Referent: Maibritt

1. **Opfølgning far sidste referat:** Intet
2. **Økonomi:** Vi afventer nogle regninger efter Sommerby. Lige nu er der et lille overskud, ikke blot fra Sommerby, men på hele regnskabet.
3. **Nyt fra formanden:**
 - Der vil her i August være møde i Rougsø fællesråd, som afholdes i St. Sjørup fælleshus.
 - D. 19/8 er der orienteringsmøde omkring puljen fra solcelleanlægget. Lars og 3 andre vil mødes d. 16/8 og lave et skriv til kommunen.
4. **Aktiviteter i fælleshuset, fællesspisning og udlejninger:**
 - Der er fællesspisning d. 29/8 kl. 18.00. Martha, Jane og Torb¹/₂en står for denne aften. (Invitation kommer snarest).
 - Billard er startet op igen. Yoga starter op til September.
 - Fremadrettet vil bestyrelsesmøderne komme til at være den første Torsdag i lige måneder. Næste gang er Torsdag d. 02.10.2025 kl. 18.15.
 - Dato for generalforsamling er d. 28.10.2025 kl. 19.00. (Indbydelse kommer)
5. **Evaluering af Sommerby 2025:**
 - Det nye legeområde har fået stor ros, så dette er kommet for at blive. Fremadrettet vil der dog laves en arbejdsgruppe omkring dette område, så der er en tovholder OG en voksen tilstede, som en sikkerhed og som de hjælpende børn kan henvende sig til.
 - Det fungerede godt med de ekstra telte der var blevet sat op - både ved spisepladsen, kaffen og ved scenen. Disse skal fungere i brandplanen fremadrettet.

- Placering af disk og friture fungerede meget godt, der er plads til at komme til.
- Bord/bænkesæt skal gennemgås og det samme skal de separate border og bænke.
- Affaldssorteringen fungerede ikke optimalt, dette skal tydeliggøres. Birgitte har forsøgt at holde styr på pantstationerne. Der snakkes om, at det vil være en ide at der er to til denne opgave, og derved også kan stå for affaldssorteringen.
- Der opleves igen i år, at der er folk der opholder sig bag det store telt og ved bordene langs grillen. Fremadrettet vil dette kun være for dem der er på vagt, ikke dem der har været på vagt eller skal på vagt. Måske der skal skabes et personale område?
- Der snakkes om, at der fremadrettet skal være en der tager i mod betaling, så dem der laver mad (hotdog mm.) ikke skal have med betalinger at gøre og derved ikke røre ved kontanter.
- Små arbejdsopgaver på markedsdagene, som ikke står på arbejdsplanen, skal på planen for at tydeliggøres.
- Skal vi fremadrettet have en "St. Sjørup bod", hvor vi hver især tager noget med for at sælge og pengene ubeskåret går til fælleshuset?
- Der er forslag om at øl priserne sættes ned. Disse priser sænkes ikke, da det skal kunne hænge sammen økonomisk.
- Lyden fra scenen forslås at skulle nå ned til søstien. Dette vil der arbejdes på. Der forslås musik på pladsen inden bandene går på, dette vil der også blive arbejdet på.
- Det står sløjt til med kræmmere. Det siges at pladserne er for dyre? Der snakkes om, om vi skal i "kræmmerbogen" med oplysning om reservation af pladser. Vi kan evt. Sende et "julekort" til de kræmmere vi har mailadresser på og invitere til 2026. Vi kan evt. Tilbyde halv pris hvis der reseveres inden d. 1 juni og hvis der reseveres 4 pladser, betales der for 3. Det skal også tydeliggøres mere, at det forsat er muligt at ringe til "kræmmertelefonen" og reservere pladser.
- Der snakkes om, om vi skal lave "kræmmer og personale" bespisning i et af vores telte, evt. Forenden af det bord der står foran friturene i det store telt? Lars laver en plan for dette og sender ud og som evt. Kunne sendes i "julekortet" til kræmmerne og evt. Liges på Facebook.

- Der har en del år været kræmmere som kommer og spørger efter pølser mm. Før markedet åbner kl. 16.00. Vi kan evt. Offentliggøre at dette er muligt og måske give kræmmer rabat?

6. **Renovation – affaldssortering:** Der snakkes om hvad vores behov er. Jonna har bedt om et tilbud fra HCS. Vi skal affaldssortere.

7. **EVT.:** Intet